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Den 25. februar 2023 

 

Folketingets Lovsekretariat 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 107 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevare-

udvalg har stillet til ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri den 30. januar 2023. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL). 

Spørgsmål nr. 107 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Mener ministeren, at det var eller er rimeligt at lægge hovedansvaret for, at der skulle komme flere 

grise med intakte haler hos den danske forbruger gennem en forventning om, at det statslige dyre-

velfærdsmærke ville blive efterspurgt, når det samtidig er over 90 pct. af den danske svineproduk-

tion går til eksport og rutinemæssig halekupering har været forbudt i over 25 år?” 

Svar 

Jeg mener ikke, at man med Det Statslige Dyrevelfærdsmærke (Dyrevelfærdsmærket) har lagt ho-

vedansvaret for, at der skal komme flere grise med hele haler over på den danske forbruger. Lov-

givningen indeholder en række bestemmelser med det sigte at få flere grise med hele haler, og Dy-

revelfærdsmærkets krav om hele haler er et supplement til dette, der kan medvirke til at fremme 

produktionen af grise med hele haler via markedsdrevet dyrevelfærd, særligt på hjemmemarkedet.  

 

Jeg mener i øvrigt, at Dyrevelfærdsmærket er en stor fordel for forbrugerne, da det giver en større 

valgmulighed, når det gælder dyrevelfærd, ligesom mærket tydeliggør niveauet af dyrevelfærd i 

produkterne på en nem og overskuelig måde. 

 

 

 

Jacob Jensen  
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